
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-03-15, § 14 

 
 Tid: 8 mars 2007 kl 16.00 – 16.12 
   
 Plats: Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 8 mars 2007 
  

 
 
Joakim Larsson   Carin Jämtin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordf 
Carin Jämtin (s), vice ordf 
Gulan Avci (fp) 
Kerstin Gustavsson (m) 
Emilia Hagberg (mp)                   §§1-12 och §§14-29 
Ann-Margarethe Livh (v) 
Carl Viktor Skårman (m) 
Sören Swärd (m) 
Jan Tigerström (m) 
Mustafa Tümtürk (s) 

 
Ersättare 

 Claes Fleming (fp) 
Per Hallberg (m) 
Lotten von Hoffsten (v) 
Bo Holmberg (s) 
Göran Kindvall (m)                    tjänstgörande 
Linda Lindgren (s)                      tjänstgörande 
Margareta Malm (s) 
Christer Mellstrand (c)               §13 och §29 
Kenneth Nilsson (s)                    tjänstgörande 
Torkel Tigerschiöld (mp) 

  
 

Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Gunnar Jensen, Petra 
Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren från roteln Thomas 
Andersson. 
 
 



  

Ordförande Joakim Larsson hälsade Göran Kindvall, ny ersättare för (m) välkommen 
till nämnden. 
 
 

 
 § 14 

Fortsatt och utökad verksamhet vid Värtaverket och Energihamnen, remiss 
från miljödomstolen 
Dnr E2007-510-00100 
Protokollsutdrag 
 
Exploateringskontoret samt stadsbyggnadskontoret hade den 20 februari 2007 
avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 
tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser exploateringsnämnden - enligt följande: 
 
1 Exploateringsnämnden beslutar att utbyggnaden av ett biobränsleeldat 
 kraftvärmeverk i Värtan tillstyrks. 
2 Nämnden beslutar att utlåtandet åberopas som svar på remissen från 
 kommunstyrelsen. 
3 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade 
bifall till förslag som redovisas i bilaga E1. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 
kontorens förslag: 
 
1 Exploateringsnämnden beslutar att utbyggnaden av ett biobränsleeldat 
 kraftvärmeverk i Värtan tillstyrks. 
2 Nämnden beslutar att utlåtandet åberopas som svar på remissen från 
 kommunstyrelsen. 
3 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 
Reservation 
Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) 
reserverade sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Ett särskilt uttalande avgavs av vice ordföranden Carin Jämtin m fl (s) enligt bilaga 
E2. 
 

    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
Rätt utdraget intygar: 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 14, bilaga E1 

 
Exploateringsnämnden 2007-03-08 

 
Tillhör ärende nr 14 
 
Fortsatt och utökad verksamhet vid 
Värtaverket och Energihamnen, 
remiss från miljödomstolen 
 
Emilia Hagberg (mp) 
Ann-Margarethe Livh (v) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
Exploateringsnämnden beslutar 
 
Att tillstyrka ansökan om att utöka fjärrvärmenätets kapacitet genom anläggandet av ett bioeldat 

kraftvärmeverk 

Att yrka på att miljödomstolen gör en avvägning mellan olika miljönackdelar och utifrån det 
avgör om lokaliseringen bör vara i Värtan eller på någon av de alternativa platserna. 

Att begära att tillståndet för fortsatt verksamhet tidsbegränsas och därefter omprövas i syfte att 
fasa ut fossilbaserade bränslen och palmolja 
 
Att villkoret för NOx och svavel som total bubbla för samtliga pannor vid Värtan sätts som 
gränsvärde och inte riktvärde.  
 
Att begära att tillståndet även i fortsättningen reglerar så att de koleldade pannorna körs ’sist’ i 
turordning 
 
Att anföra följande: 
 
Det är positivt att Fortum äntligen planerar att utöka produktionen av bioeldad kraftvärme för 
Stockholm. Fjärrvärmenätet utökas och mer kapacitet behövs. Det är viktigt att detta sker på ett 
resurseffektivt sätt där kol och andra fossila bränslen minskar. Värtaverkat är idag Stockholms 
enskilt största utsläppskälla av växthusgaser. Fortum måste gå vidare och planera för en total 
utfasning för de fossila bränslena i sina värmeanläggningar. Huvuddelen av fjärrvärmen i 
Sverige har redan gått över till fossilfritt. Vi anser att man inom fem år behöver utvärdera om 
det över huvud taget är försvarbart med fossila bränslen för kraftvärmen i Stockholm. 
 
Vi beklagar att staden inte längre äger hela beslutanderätten över denna strategiska produktion i 
Stockholm. Om de borgerliga partierna inte av ideologiska skäl sålt ut värmerörelsen skulle det 
vara betydligt lättare för staden att planera långsiktigt för både miljövänlig och mer prisvärd 
fjärrvärme.  
 
Att som Fortum föreslår räkna ihop de olika pannorna vid Värtan och ge ett utsläppstillstånd för 
NOx och svavel för totalen kan vara en fungerande metod, men det krävs i så fall att det är 
gränsvärden och inte riktvärden som utgör ’taket’, samt att turordningskravet fortfarande finns 
kvar så att inte de mer förorenande pannorna under perioder med låg effekt får köras istället för 
de modernare av rent företagsekonomiska skäl. 
 



  

Plantage för odling av palmolja utgör ett av de aktuella hoten mot regnskogen i Sydostasien. 
Fortums eldning av palmolja har inneburit at den svenska importen av palmolja har ökat 
dramatiskt. Fortum bör omgående fasa ut eldningen av palmolja och ersätta den med mer 
hållbara förnybara bränslen.  
 

 
 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 14, bilaga E2 

 
Exploateringsnämnden 2007-03-08 

 
Tillhör ärende nr 14 
 
Fortsatt och utökad verksamhet vid 
Värtaverket och Energihamnen, 
remiss från miljödomstolen 
 
Carin Jämtin m fl (s) 

 
 
 
 
Särskilt uttalande 
Vi vill tydliggöra att vårt ställningstagande, i enlighet med tjänsteutlåtandet, begränsar 
sig till frågor som rör mark, plan, trafik, och övergripande energiplanering. 
Miljöpåverkan i övrigt behandlas av miljö- och hälsoskyddsnämnden. 
 

 
 
 
 

 


